
 

Terrasje pakken of pikken?
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1. Welkom door voorzitter Ria Tel 

De voorzitter heet de aanwezigen welkom en is blij met de hoge opkomst. 

In het bijzonder heet ze de gastsprekers van de gemeente Haarlem welkom en is blij dat 
zij uitleg willen komen geven over hun werkzaamheden mbt het handhaven van de 
terrasregels. 

Het college heeft op 28 maart 2023 de nieuwe terrasregels vastgesteld. De bewoners 
vragen zich af hoe die terrasregels nu worden nageleefd. 

We houden ervan om een terrasje te pakken echter  toegankelijkheid is ook plezierig. 
Bewoners voelen zich vaak niet veilig om op de straat te lopen tussen alle (snelle) fietsers 
en andere voertuigen die de straat nodig hebben. Er moet ook loopruimte zijn op de stoep.  

2. Inleiding door Tinka Nas 

Tinka neemt de bewoners mee over

1. Het verleden en de stand van zaken nu

2. De regels

3. De uitvoering

4. De onduidelijkheden

( zie presentatie)


De wijkraad heeft inspraak gehad bij het opstellen van de nieuwe regels. Goede toegankelijke 
routes voor voetganger is daarin belangrijk. 

De nieuwe regels zijn in maart besloten en in juni is de gemeente de regels gaan handhaven. 


De wijkraad constateert dat eilandterrassen steeds blijven opduiken terwijl dat niet is toegestaan. 


Er blijven nog veel onduidelijkheden voor de bewoners. Men zou graag de vergunningen in willen 
zien, zodat men ziet wat er wel /niet is toegestaan. 


Daarbij ook de complimenten van de wijkraad aan de gemeente omdat we wel degelijk zien dat er 
veranderingen plaats vinden. 




3. Gastsprekers aan het woord 

Viktor Walman, beleidsmedewerker veiligheid en handhaving

Pieter de Vries, teammanager integrale handhaving

Rosa Scheeper, coordinator handhaving w.o terrassen


Viktor neemt de bewoners mee over wat de handhaving tot nu toe gedaan heeft. 

Naast de reguliere inzet van handhavers zijn er 4 handhavers die zo goed als alleen maar terras 
en alcoholwet controles uitvoeren.
er zijn ongeveer 600 dossiers die afgehandeld moeten worden, wat betekent dat niet alles gelijk 
aangepakt kan worden.  
De handhavers controleren niet alleen de terrasvergunning maar ook de kansspel vergunning, 
exploitatie vergunningen en alcohol vergunning.”
 
Vergunningen zijn leidend en eilandterrassen kunnen alleen een vergunning hebben. 

Men heeft te maken met een terras inrichtingsplan waar het terras wordt ingemeten. 

Rondje Grote Bavokerk is moeilijk in te meten. Daarbij zijn de regels complex en om dit goed uit 
te voeren moet met zorgvuldig zijn. 


Met de nieuwe regels is alles maatwerk aangezien men met afstanden werkt. 


Er zijn inmiddels al veel resultaten

Vele terrassen zijn weg of is een gevel terras geworden. 

Vele schermen zijn weg en looppaden beginnen zichtbaar te worden. 


Rosa geeft de bewoners uitleg over de manier van handhaven. 

1. Waarschuwing

2. Aanzegging tot dwangsom

3. 1ste dwangsom

4. 2de dwangsom

5. Sluiten of verwijderen 


Bewoners en handhavers zien dat de vrije stoepen nu gebruikt worden door fietsen. Dat blijft een 
probleem. Hopelijk zal het gebiedinrichtingsplan hier een oplossing voor geven . Echter dit plan 
duurt nog even voordat de gemeenteraad hierover gaat besluiten. 


( presentatie voor inhoudelijke zaken)


4. Plenaire discussie 

Het volzetten van de Spaarneboulevard blijft een doorn in het oog van de bewoners. 

Van Beinum blijft voor zijn schermen bloembakken zetten.

Bewoners blijven zich inzetten voor het rondje om de  Grote Bavokerk. 

Restaurant Toujours blijft haar terras uitbreiden

ML en La Plume sprokkelen steeds een stukje openbare ruimte erbij. 


Handhaving heeft hier oog voor en blijft scherp. 


Kunnen bewoners inzicht krijgen in de afgegeven vergunningen?

Kunnen bewoners bezwaren indienen tegen aangevraagde vergunningen?




Viktor komt hierop terug,


Bewoners vragen zich af of er niet teveel terrassen in Haarlem zijn. 

Te veel ambities op die kleine ruimte .


Joris Krouwels (D66) geeft aan dat dit altijd een item in de politiek zal blijven. Daarbij 
complimenteert hij de handhavers die deze complexe klus moeten klaren. 

Rondje Grote Bavokerk is ook politiek gezien een aandachtspunt.


Het zal nog veel tijd kosten om dit allemaal op te lossen


Het blijkt dat de terras inrichting plannen en de algemene regels elkaar nog wel eens in de weg 
zitten. 

Dit is veel uitzoekwerk om met een gedegen handhaving strategie te komen. 


Er zijn 7 inrichtingsplannen en deze moet herzien worden.  Dit is een complexe klus en zal enige 
tijd vergen.

Beleidsregels Rondje Grote Bavokerk zal dit jaar nog gestart worden. 


Nieuwe regels werken niet overal even goed. Op pleinen zijn de nieuwe regels een probleem .


Pieter de Vries ligt toe hoe men nu te werk gaat. 

De handhavers reageren snel op meldingen en zijn meer op straat dan voorheen. 

Niet eerst achter een bureau uitzoeken wat de regels zijn. 

Nu buiten signaleren en de horeca ondernemer aanspreken. Als blijkt dat er in het verleden toch 
andere afspraken waren wordt dit later uitgezocht. 


De handhavers voeren hun werk uit in burger kleding.


Er worden integrale controles gehouden. 

- Alcoholwet

- Wet op de kansspelen

- Terrassen

- Exploitatie vergunningen


Ook worden er regelmatig nachtcontroles uitgevoerd. 


Als blijkt dat de toegankelijkheid geblokkeerd is, wordt dit beschouwd als een acuut probleem en 
wordt er ook direct ingegrepen. 


Inbreng van de aanwezige politiek:


Het gemeente bestuur is aan zet als het gaat om versimpeling van de regels en duidelijkheid naar 
de bewoners te creëren.


Sander van de Raadt (trots Haarlem) wil meer handhavers op straat. Ook zal hij zich sterk maken 
om hotspots aan te wijzen zodat er geprioriteerd kan worden. 

Ook zal hij zich sterk maken om verdeling van terrassen. Waarom alles in het centrum terwijl er in 
Schalkwijk te weinig terrassen zijn. 


Joris Krouwels (D66) geeft aan dat er een nieuwe gebiedsvisie komt voor het centrum en dat deze 
problematiek daar een onderdeel van moet zijn. Echter die visie komt pas in 2024. 




5. Samenvatting 

Gemeente en wijkraad willen graag samenwerken om elkaar te versterken. 

Dit zal verder uitwerking krijgen. 


Slotwoord door de voorzitter:


1. Als bewoners blijven melden kan er gericht gecontroleerd worden.  Melden kan op de site 
www.haarlem.nl/contact, iets melden. 


2. Acute situaties bel 023 5114950


Er is duidelijkheid over vergunningverlening en dat de inrichtingsplannen belangrijk zijn voor het 
neerzetten van terrassen. 


6. Afsluiting 

De voorzitter van de wijkraad bedankt alle aanwezigen voor hun komst .


Een speciaal dankwoord voor de sprekers. 


Daarna wordt er onder het genot van een hapje en drankje informeel verder over het onderwerp 
gesproken. 



